
 

1 

 
 

BIJDRAGE BEGROTINGSBEHANDELING 2016-2019 
 
De afgelopen jaren zijn zwaar geweest. Maar het goede nieuws is dat de hervormingen en 
bezuinigingen van de afgelopen jaren langzaam aan hun vruchten afwerpen. We hebben de crisis 
achter ons gelaten. Onze welvaart neemt sneller toe dan we verwachtten. Het vertrouwen is 
toegenomen tot het hoogste punt in jaren. We zijn dus ook in Rijswijk op de goede weg. Het is nu 
zaak om koers te houden, want zoals u ook in uw eigen omgeving zult zien zijn er nog te veel 
mensen zonder baan en met financiële zorgen.  
 
Voorzitter, fractie van der Horst dankt het college en haar ambtenaren voor de duidelijke en 
overzichtelijke begroting. Ondanks de eerder genoemde moeilijk economische periode achter ons 
zijn wij uiterst tevreden over de voorgestelde sluitende meerjarenbegroting.  
Trots is het woord wat in ons opkomt. Zeker wanneer we naar de -op termijn- gezonde financiële 
positie van Rijswijk kijken! Qua woonlasten onder het regionale gemiddelde dat is een promotie 
voor Rijswijk. Wij gaan er vanuit dat Rijswijk deze positie de komende jaren vast zal houden.  
 
Maar voorzitter, bij een begrotingsbehandeling moeten we vooruit kijken. Daarom betekent het niet 
dat we nu achterover kunnen gaan leunen. We moeten altijd scherp en kritisch op onze financiën 
blijven. Fractie van der Horst wil beheersbare financiële risico’s nemen door in de raad op een 
verantwoorde wijze besluiten te nemen. Immers de schuldenpositie van onze gemeente -door 
onder andere de ontwikkelingen binnen het gemeentefonds, decentralisaties binnen het sociaal 
domein en RijswijkBuiten- is hoog en geeft een beperking op de flexibiliteit van onze begroting. Het 
zijn met name deze risico’s die ingrijpend het Rijswijkse risicoprofiel beheersen en gewijzigd 
hebben. Mede door de hogere reservepositie is echter de weerstandsratio sterk verbeterd en 
behoudt Rijswijk daarmee de kwalificatie ‘uitstekend’.  
Wethouder financiën en college ga zo door! 
 
En voorzitter ook zijn wij verheugd te lezen dat er de komende jaren in Rijswijk extra geïnvesteerd 
zal gaan worden in onder andere volksgezondheid, veiligheid, onderwijs en verkeer en vervoer. 
Met grote interesse wachten we op de voorstellen van dit college op deze terreinen. Kan het 
college aangeven wanneer de onderscheidde voorstellen te verwachten zijn? Met name de inhoud 
van de extra veiligheidsinvesteringen in relatie tot de komst van een AZC heeft daarbij onze 
bijzondere interesse. Voorzitter, is hier vanuit het college al nadere informatie over te geven?  
 
We hebben echter nog wel een paar vragen en kanttekeningen bij deze begroting: 

 Wij ondersteunen uw aangekondigde voorstel van een onderzoek naar de inzet van collectieve 
voorzieningen ten behoeve van levensloopbestendig wonen in Rijswijk.  
Kan het college aangeven op welke termijn een dergelijk onderzoek wordt uitgevoerd en 
wanneer de raad de resultaten van dit onderzoek kan verwachtten? 
 

 De bestaande stedenbanden met Beroun en Condega zullen (geleidelijk) worden beëindigd. 
Voorzitter, graag hier concreet in zijn; wat wordt bedoeld met geleidelijk, op welke termijn zal 
deze stedenbanden volledig beëindigd zijn? En wat gaat er gebeuren met het Hollandhuis? 
 

 Voorzitter, bij de behandeling van de kadernota heb ik in het kader van een transparant college 
een vraag gesteld over inzage in het declaratiegedrag zowel in 2014 als 2015 van dit college. 
Door het college is toegezegd deze overzichten aan de raad te sturen. Recent mochten wij het 
overzicht van 2015 ontvangen. Graag zouden wij tevens een zelfde overzicht van 2014 
ontvangen. Daarnaast onze vraag of deze overzichten structureel opgenomen kunnen worden 
binnen de jaaroverzichten.  
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 Voorzitter, de telefonische bereikbaarheid van het stadhuis is ronduit slecht te noemen. Wij 
kijken uit naar de aangekondigde startnotitie publieke dienstverlening en met name naar de 
implementatie hiervan. Als kwaliteitskader voor het KCC geeft u aan de kwaliteitsnormen te 
hanteren volgens de Minimum Branchenormen VNG, juni 2010. Over ambitie gesproken, hierbij 
gaat het dan niet alleen om een structuur maar tevens een cultuur verandering binnen het 
Rijswijkse ambtelijk apparaat. Voor met name de telefonische bereikbaarheid geven deze 
kwaliteitsnormen aan: binnen 25 seconden opnemen, maximaal 2 keer doorverbinden en 
terugbellen: binnen 24 uur. Dat zou onder andere een geweldige verbetering zijn ten opzichte 
van de huidige bereikbaarheid van het stadhuis. 

 

 stadsvisie 
In het eerste kwartaal van 2016 zal het proces van een stadsvisie voor een gezamenlijk 
gewenst toekomstbeeld voor Rijswijk worden gecontinueerd. Fractie van der Horst heeft daarbij, 
voor met name de burgers van Rijswijk, bijzondere aandacht voor het beschikbaar krijgen, 
hebben én houden van voorzieningen in de Rijswijkse wijken: “gewoon” dicht bij huis, voor jong 
én oud. Daarvoor is een sterke visie op wijken nodig. …Een visie die oog heeft voor de mens. 
….Een visie die aansluit op het karakter van de wijk. …Een visie die ruimte geeft aan eigen 
initiatieven. Sterker nog: niet een visie vóór de wijk, een visie ván de wijk. De eerste stappen 
zijn dit jaar daarvoor gezet: we zijn op weg naar “een mooi Rijswijk”. Rijswijk als een stad 
waarin burgers en ambtenaren samen optrekken. Wethouders meedenken over wat kan, helpen 
waar dat nodig is. En ook duidelijk maken wat niet kan. Duidelijkheid scheppen, de wereld om 
ons heen is al complex genoeg. En onduidelijkheid geeft onzekerheid, 

 

 Sociaal Domein 
Met de zeer korte voorbereidingstijd was de implementatie van de drie D operatie in Rijswijk 
voorwaar geen sinecure. Hiervoor was een geweldige inspanning noodzakelijk. Zowel van het 
ambtenarenapparaat als de verantwoordelijke wethouder. Intensief zijn we als raad bij de 
ontwikkeling van het Rijswijks beleid hierover betrokken. Voorzitter, misschien wel te intensief. 
Als Rijswijkse raad werken wij, in mijn beleving, immers niet meer in het monistische maar in 
het duale stelsel, waarbij we het door ons als raad vastgestelde beleid moeten toetsen en 
controleren en als blijkt indien noodzakelijk bijsturen maar niet ontwikkelen.  

 

 Voorzitter; geschrokken reageerden de Raad in 2012 van het percentage scheef wonen in 
Rijswijk. Uit onderzoek bleek dat liefst 24 procent van de inwoners van Rijswijk in een woning 
zat die niet voor hem of haar was bestemd. Vooral gezinnen waren hier de dupe van. Grootste 
probleem was dat er weinig doorstroommogelijkheden in Rijswijk waren. Het was het toenmalig 
college dat verwachtte met de bouw van RijswijkBuiten een deel van het probleem op te lossen. 
Voorzitter de centrale overheid heeft inmiddels een paar ingrijpende maatregelen genomen en 
ook RijswijkBuiten loopt goed.  
Mijn vraag is kunt u aangeven wat het percentage scheef wonen in Rijswijk op dit moment is?  

 

 Fractie van der Horst is daarnaast verheugd over de acties van dit college met betrekking tot 
het mogelijk weer in de vaart brengen van het pontje en de ontwikkelingen rond de oude 
stadhuislocatie. Hiermee zouden een aantal verkiezingsbelofte van onder andere mij aan de 
Rijswijkse kiezers worden ingelost. Voor beiden geldt dat in 2016 nader onderzoek moet 
uitwijzen over de haalbaarheid hiervan. Voorzitter; op welke termijn zijn de betreffende 
rapportages te verwachten? 

 
Voorzitter, ik rond af, fractie van der Horst is tevreden over het gevoerde en voorgenomen 
financieel beleid, maar nu de crisis in rap tempo steeds verder achter ons komt te liggen, wordt het 
inderdaad tijd om niet langer alleen financieel degelijk beleid te voeren, maar zoals u aangeeft te 
werken aan een Rijswijk en een Rijswijkse samenleving, die gezond, schoon, heel, veilig en 
betaalbaar is. Rijswijk dat verder wil bouwen aan de meest ondernemende stad van deze regio. 
Onze steun heeft u daarbij. 
 
Dank u wel.  

 


